



WURZELN

JUURED / ROOTS

Nora Särak, Aljona Suržikova („Schnee auf dem roten Hügel“, NFL 2016), Kersti Uibo (Interfilm-Jury, NFL 2003), Moonika Siimets („Die kleine Genossin“, NFL 2018), Anna Hints („Eis“, NFL 2017) und Heilika Pikkov („Blüten vom Ölberg“, NFL 2013) sind sechs estnische Filmemacherinnen im Alter zwischen 29 und 61 Jahren. „Wurzeln“ entstand für Estonia 100, das Programm zum 100. Jahrestag der Gründung Estlands.

Nora Särak, Aljona Suržikova (“Paradise Behind the Fence”, NFL 2016), *Kersti Uibo* (Interfilm Jury, NFL 2003), *Moonika Siimets* (“The Little Comrade”, NFL 2018), *Anna Hints* (“Ice”, NFL 2017) and *Heilika Pikkov* (“Flowers from the Mount of Olives”, NFL 2013) are six female Estonian filmmakers aged between 29 and 61 years old. “Roots” was created for Estonia 100, the programme for the 100th anniversary of the founding of Estonia.

What are our roots? Six highly varied pieces by female Estonian documentary filmmakers on the subjects of home and family, shot for the country's centenary. They ground us and support us, they provide us with what we need, permitting us to surpass ourselves and venture out into the world: Our own mother, our new partner and the family we ourselves have founded. But also: The rock on the beach we recall from our childhood, the house we just moved into, or the possessions we have from an earlier life in which everything had to be preserved. The six filmmakers have applied themselves to these themes, with each of them contributing a film to “Roots”. Each of their stories is unique in its own way. They are concerned with love accorded to special people and places, with letting go and holding on, with trust that is lost and found again, with the fragility of life, as well as with the courage to make a new start in spite of everything. As a whole, they reveal a multifaceted picture of the lives of Estonian women from different generations.

Was sind unsere Wurzeln? Sechs sehr verschiedene Beiträge estnischer Dokumentarfilmerinnen zu den Themen Heimat und Familie, gedreht zum 100. Staatsjubiläum. Sie erden uns und geben Halt, sie versorgen uns mit dem, was wir brauchen, um über uns hinauszuwachsen und uns vorzuwagen in die Welt: Die eigene Mutter, der neue Partner und die selbst gegründete Familie. Aber auch: der Findling am Strand, an den man sich aus der Kindheit erinnert, das frisch bezogene Haus oder die Habseligkeiten eines früheren Lebens, in dem alles bewahrt werden musste. Diesen Themen haben sich die sechs Filmemacherinnen gewidmet, von denen jede einen Film zu „Wurzeln“ beigetragen hat. Von ihren Geschichten ist jede für sich besonders. Sie handeln von der Liebe zu besonderen Menschen und Orten, vom Losslassen und Festhalten, von verlorenem und wiedergefundenem Vertrauen, von der Zerbrechlichkeit des Lebens ebenso wie vom Mut zum Neuanfang trotz allem. Zusammen ergeben sie ein facettenreiches Bild des Lebens von Estinnen aus unterschiedlichen Generationen.

Internationale Premiere

Mi 31.10.

22:15h
CS1

Do 1.11.

16:45h
CS2

So 4.11.

16:45h
CS6

Estland 2018, 102 Min., estn., russ., engl. OF, engl. UT

R: Nora Särak, Aljona Suržikova, Heilika Pikkov, Anna Hints, Moonika Siimets, Kersti Uibo P: Ülo Pikkov, Silmviburlane
F: Estonian Film Institute